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ACTA Nº 02/20.- CONSELL ASSESSOR DE COMERÇ 
9 d'abril de 2020 

 
 

 
 
 
 
 
 
Sent les 12.00 h, i reunits de forma telemàtica, a 
través de vídeo conferència, del dia dalt indicat, 
es reunixen al marge les persones nomenades al 
marge, components del Consell Assessor de 
Comerç, constituït a l'empar d'allò que establixen 
els Estatuts que li són propis, en virtut de la seua 
ratificació en la sessió plenària celebrada el dia 
trenta-u de març de dos mil quatre, tot allò amb 
l'objecte de tractar: 
 
 

ORDRE DEL DIA 
 

 
1. Accions COVID-19. 

 
2. Servei a domicili. 

 
3. Oficina d'informació. 

 
4. Campanya "El comerç és vida". 

 
5. Despatx extraordinari. 

 
6. Precs i preguntes. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

El Sr. President obri la sessió amb una qüestió referida a l'autorització que en el seu dia es va 
acordar per part del Consell, sobre l'obertura el diumenge 19 d'abril, al Centre comercial 
Carrefour. El referit centre sol·licita davant l'impossibilitat d'obrir el citat diumenge per l'actual 
situació d'Estat d'Alarma, canviar el festiu local del dia 20 d'abril, per algun altre festiu pròxim a 
S. Bernat o a Nadal. 
 
En opinió del Sr. President obrir en alguna d'estes dates, suposaria un perjudici per al xicotet 
comerç. La Sra. Castells, està totalment d'acord amb esta postura. 
 

Assistents 
 
Pressident: 
 
Diego Gómez. 
Estan presents també Xavier Pérez i 
Fernando Pascual 
 
Presidents o representants legalment 
autoritzats de les associacions: 
 
Alicia Sierra 
Àrea comercial Av. Sants Patrons i 
adjacents 
 
Ana Giner 
Àrea comercial zona Centre 
 
Marisa Martínez 
Associació empresarial d'Alzira 
 
Victoria Palomares 
Àrea comercial  Parc Pere Crespí 
 
Francisco Gómez 
Àrea comercial Pérez Galdós 
 
Representant de l'oposició: 
Luisa Castells 
 
Secretària 
Carmen Herrero. 
AssistentTeresa Pons 
 
*El Sr. Iborra, del Àrea Dtor Ferran, no 
aconseguix connectar-se a Zoom 
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La Sra.Palomares, la Sra Martínez i la Sra Sierra, també estan d'acord en que no òbriga dilluns. 
 
La Sra. Giner comenta que si pels seus convenis Carrefour ha de traslladar el dia, ara seria 
millor que obrira que més avant. 
 
El Sr. Gómez també opina que si ha d'obrir millor ara que un altre dia. 
 
El Sr. President comenta que diumenge no pot obrir i la Sra Herrero explica que el xicotet 
comerç té llibertat horària. 
 
Se manté el dia 20 com a festiu local 
 
El Sr. President explica que la prioritat de l'ajuntament és ajudar a tots els sectors de la 
població que tinga dificultats per l'actual situació. 
 
Hi ha que treballar, per al "dia després" i vol informar al Consell, que la setmana passada es va 
reunir el Consell Econòmic i Social on es tractà quines mesures podrien aplicar-se en un pla de 
xoc per a eixe dia. En este sentit, informa per un costat que cap ciutadà pagarà imposts 
municipals fins el 15 de juny. 
 
Que en este moment, estan estudiant-se amb quins recursos econòmics propis compta, dins de 
les partides pressupostàries municipals, quines ajudes van a vindre des del exterior 
(administració de l'Estat i de Generalitat) per a garantir l'ajuda social i per a activar l'activitat 
econòmica. 
 
Des d'IDEA s'estan realitzant dos accions per a afavorir el xicotet comerç: 
 
El Servei de repartiment a domicili i el comerç d'Alzira és vida. 
 
I també  informa que de la plataforma Jo ajude a Alzira, que és una iniciativa privada, 
l'Ajuntament ha facilitat les dades dels comerços per a ajudar a la plataforma. 
 
La Sra. Castell pregunta quina és l'ajuda de l'ajuntament amb estos jóvens ja que li havia 
arribat per part de particulars que si no tenia suport institucional, no oferia tantes garanties. El 
Sr President li respon que la col·laboració ha consistit en esta cessió d'informació. 
 
El Sr President vol preguntar a les distintes àrees comercials sobre quines campanyes de 
promoció es podrien realitzar per a poder augmentar els recursos de la partida de dinamització 
comercial. 
 
Respecte a les subvencions indica que estan eixint ajudes de l'Estat i de la Generalitat i que 
l'ajuntament està estudiant el tema d'ajudes directes i indirectes. 
 
Directes, serien per al pagament del lloguer i per als pagaments "del primer dia" de la 
reobertura. 
 
Indirectes, serien totes aquelles bonificacions, exempcions i ajornaments. 
 
La Sra. Giner comenta que no saben quin pressupost hi ha i que la iniciativa per al dia després 
hauria de ser una gran festa que portara a la gent al carrer, el "Dia de la nova obertura", un dia 
de festa. Que els comerços han d'estar més units que mai. 
 
El Sr. President està d'acord en el fons de la proposta, però recorda que s'hauran de respectar 
les mesures de seguretat, ja que no tornarem a la normalitat quan s'alce l'Estat d'Alarma. 
 
La Sra. Sierra no entén la campanya privada, perquè ja està funcionant bé la campanya d'IDEA 
del repartiment a domicili. 
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La Sra Herrero comenta que des d'IDEA no es té constància d'esta campanya, que no la 
coneixen i que per tant no poden valorar-la. Només conéixen el que s'ha publicat per xarxes i 
en la seua opinió presenta incongruències.  
 
El Sr. President senyala que no hi ha que fomentar que la gent isca al carrer. Està funcionant la 
nostra campanya, però es pot estudiar com unirl-la. 
 
La Sra. Martínez apunta que es posaren en contacte amb ella, i creu que la campanya Jo ajude 
a Alzira està un poc coixa perquè tots els establiments no poden fer "bonos". Seria interessant 
que l'ajuntament fera alguns "bonos" per a incentivar les vendes i animar al client a eixir a 
comprar. El repartiment a domicili ha vingut molt bé i la gent s'ha adonat que és necessari. 
Hauria de buscar-se una fórmula de repartiment conjunta des de l'Ajuntament, com també 
estudiar que el IBI es descomptara del lloguer. 
 
El Sr. President comenta que es faria, a través d'ajudes al lloguer. 
 
La Sra. Martínez indica que l'exempció de la taxa d'ocupació de via pública és imprescindible 
per a restauració. 
 
El Sr. Gómez pregunta com es planteja l'ajuda al lloguer. 
 
El Sr. President explica que la complicació ve per les distintes casuístiques en la matèria de 
pagaments d'impostos, hi ha propietaris que ajornen el pagament, hi ha qui l'ha anticipat...Per 
això, pensa que el més adequat és que el descompte del IBI es realitze, a través de la 
subvenció al lloguer. 
 
Una qüestió molt important en este moment respecte l'implantació d'ajudes municipals és que 
les ajudes de Generalitat són incompatibles amb les ajudes de l'ajuntament. 
 
El Sr. Gómez vol comentar que segons el que ha pogut escoltar, com a mínim fins a juny no 
obriran ni comerç ni restauració, i que a més quan puguen obrir, haurà de ser amb moltes 
limitacions d'accés i amb totes les mesures de seguretat i higiene. Sol·licita al Sr. President que 
des de l'ajuntament es puga ajudar al sector amb el material higiènic i de protecció, com ara 
mascaretes, guants, alcohol... 
 
El Sr. President anota que ho tindrà en compte, però que no és una qüestió senzilla, en este 
moment l'ajuntament no té cap ingrés i ha de continuar mantenint el personal i les despèses 
que genera el propi ajuntament. 
 
La Sra. Sierra apunta que està clar que la tornada serà molt escalonada i també està clar, que 
l'ajuda de la Generalitat per a autònoms, donat el volum de sol·licituds i la limitació 
pressupostària, no arribarà a tots. 
 
La Sra. Giner, continua pensant en "el dia després" i pensa que la fórmula per a arribar a tots 
és el Facebook, la ràdio i la televisió, per a animar a les persones a comprar i que es veja que 
darrere hi ha un projecte de l'ajuntament. I que no pot fer-se de forma improvisada, sino amb la 
suficient antelació, per a treballar-ho bé. Si hem de preparar una "superfesta" per a Sant 
Bernat, ara és el moment. 
 
La Sra. Martínez, torna a insistir (i puntualitza que li consta que ja es fa) en què ara més que 
mai es demane tot en Alzira i es compre tot en el poble. Que seria interessant fer una 
campanya per a explicar què es ven en Alzira i que tenim. 
 
En este moment es talla la connexió de la vídeo conferència i tornen tots a connectar-se menys 
la Sra. Palomares i la Sra. Castells. 
El Sr. President convoca per a una següent reunió, per al pròxim dijous, 16 d'abril, a les 12 h, 
pel mateix canal de Zoom. 
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En este moment, el Sr. President fa un resum del parlat fins ara i concreta en el següent: 
 

 Proposta concreta de subvenció. 
 Festa del dia de la reobertura. 
 Estudiar des d'IDEA la continuïtat del repartiment a domicili i com costejar-lo i com 

implantar la iniciativa Alzira unida presentada per la empresa Weblidera. 
 Com gestionar els bons comercials, si l'ajuntament puguera complementar el valor del 

bo de compra, per a que no fora el comerç qui soportara tot el descompte. 
 Ajudes al lloguer, per a que d'esta forma la mesura de descomptar l'IBI beneficiara 

directament al comerç. 
 Exempció de la taxa d'ocupació de via pública. 
 Que els materials de seguretata i higiene es puga proporcionar l'ajuntament (guants, 

mascaretes, alcohol.... 
 Consumir tot en Alzira. 

 
La Sra. Palomares torna a unir-se a la reunió i demana que s'envie per correu el seu contingut 
pel que s'haja pogut perdre en el moment que ha estat desconnectada. 
 
La Sra. Herrero explica, sobre el projecte Alzira Unida, que es tracta d'una plataforma de venda 
online amb un servei de repartiment similar a Glovo, on el repartiment es faria amb motos 
elèctriques, detall que també resulta molt innovador. Però vol insistir en que si els comerços no 
pugen a la plataforma o no els pugen amb uns mínims de qualitat (respecte a la imatge i 
disposició del producte), la plataforma no funcionarà. 
 
La Sra. Sierra ha llegit el projecte i li resulta interessant. 
 
La Sra. Martínez pensa que este és el moment de llançar este projecte, ja que tenim la base 
del servei de repartiment a domicili. 
 
El Sr. President assenyala que hi ha que estudiar el pressupost per a sufragar este projecte. 
 
La Sra. Castells pensa que hi ha que posar-ho en marxa ja, així com les ajudes, perquè els 
comerços necessiten liquidesa. 
 
El Sr. President torna a assenyalar que l'injecció de liquidesa suposa infinitat de casuístiques. 
 
La Sra. Martínez pregunta si hi ha que demanar altre pressupost per al projecte Alzira Unida, 
però que a ella este projecte li agrada. 
 
La Sra. Herrero explica que no és necessari demanar més pressuposts, per la quantitat que 
representa, es pot fer adjudicació directa. Pot concretar amb Álvaro Muñoz per a la pròxima 
reunió per a arrancar el projecte i inclús per a que estiga present i poder explicar-lo. 
  
Novament sobre la plataforma privada Jo ajude a Alzira, la Sra. Castells comenta que els 
usuaris no perceben que hi haja suport de l'ajuntament. 
 
La Sra. Herrero torna a manifestar que a nosaltres no ens ha arribat. 
 
La Sra. Martínez pensa que la campanya ha de tindre consistència i continuítat. 
 
El Sr. President torna a comentar que hi ha que estudiar els bons o targetes. 
 
No havent més punts que tractar, es dóna per acabada la sessió a les 13.45 hores, de la data 
del encapçalament i amb el mitjà indicat, signant la present la Secretària, en prova de la 
conformitat amb allò expressat en la part superior d'esta Acta. 
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CARMEN HERRERO PARDO

Fecha firma: 25/05/2020 10:33:35

JEFA DEL SERVICIO DE DESARROLLO ECONOMICO COMERCIO Y PROYECTOS
EUROPEOS

AJUNTAMENT ALZIRA

DIEGO ERNESTO GOMEZ GARCIA

Fecha firma: 25/05/2020 14:17:45

ALCALDE-PRESIDENTE

AJUNTAMENT ALZIRA


